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Protokół nr 42/2022 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 19 września 2022 r. w godz. od 1800 do 1835  

w  Urzędzie Miejskim w  Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

oraz za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Oświaty i Wychowania:   

1. Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji 

2. Jarosław Schabieński  – Wiceprzewodniczący Komisji – on-line 

3. Mariola Brygida Karpińska  

4. Anna Maria Gawlińska  

5. Adam Ołowniuk – on-line 

6. Marek Lech Zborowski-Weychman  

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk             

2. Dorota Sidorowicz – Naczelnik Wydziału Oświaty i Wychowania     

3. Agnieszka Szyszko – Kierownik Biura Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 

4. Artur Radzewicz – Naczelnik Wydziału Inwestycji                     

5. Bożena Anuszkiewicz – Przewodnicząca Oddz. NSZZ Solidarność        

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji powitała zebranych i przypomniała, że 

porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy radni 

chcą wnieść jakieś uwagi.  

 

Radni nie wnieśli uwag i jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 41/2022 z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 lipca 2022 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie współpracy Miasta Suwałk z Miastem 

Tarnopol na Ukrainie. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie współpracy Miasta Suwałk z Powiatem 

Cẽsis na Łotwie. 

4. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  

na rok 2023. 

6. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie konsultacji społecznych  
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z mieszkańcami Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego  

na 2023 r. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego na 2023 r.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek oświatowych, 

prowadzonych przez Miasto Suwałki. 

9. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie protokołu nr 41/2022 z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 lipca 2022 r. 

Anna Ruszewska zapytała o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół nr 41/2022  

z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 lipca 

2022 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie współpracy Miasta Suwałk z Miastem 

Tarnopol na Ukrainie. 

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że współpraca Suwałk z 

Tarnopolem na Ukrainie trwa od kilku lat na zasadzie listu intencyjnego. Dodał, że jest to 

dobry partner do współpracy i projektów. Dodatkowo, od czasu wybuchu wojny na Ukrainie, 

ministerstwo spraw zagranicznych sugeruje, aby nawiązywać współpracę z ukraińskimi 

miastami. Miasto Suwałki podjęło decyzję, aby sformalizować i zacieśnić tę współpracę z 

Tarnopolem na podstawie uchwały Rady Miejskiej.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    6 radnych 

przeciw                                        -    0   

wstrzymało się od głosu              -    0  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie współpracy Miasta Suwałk z 

Miastem Tarnopol na Ukrainie. 

 – Opinia stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie współpracy Miasta Suwałk z Powiatem 

Cēsis na Łotwie. 
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– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że sytuacja jest podobna, jak 

w poprzednim przypadku. Współpraca z Łotwą jest prowadzona od kilku lat na podstawie 

umowy intencyjnej, natomiast teraz przyszedł czas na ściślejszą współpracę. Dodał, że od 

czasu nawiązania współpracy z Łotwą, kilkukrotnie zmieniał się tam podział 

administracyjny, ostatecznie współpraca będzie z Powiatem Cēsis.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    6 radnych 

przeciw                                        -    0   

wstrzymało się od głosu              -    0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie współpracy Miasta Suwałk z 

Powiatem Cēsis na Łotwie. 

– Opinia stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4  

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

– Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli pytań i uwag, wobec czego Informacja z konsultacji 

społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie 

uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi  

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na rok 2023, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie  

na rok 2023. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Agnieszka Szyszko – Kierownik Biura Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 

powiedziała, że Program obejmuje wszystkie dotychczasowe obszary, czyli w zakresie 

kultury, turystyki, pomocy społecznej, zdrowia, sportu, przeciwdziałania patologiom, 

ekologii. Jak zaznaczyła obszary te nie zmieniają się od lat, podobnie jak zadania, które 
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organizacje realizują. Dodała, że w tym Programie nie ma już zadania z zakresu 

bezpieczeństwa, prowadzenia izby wytrzeźwień, ponieważ spółdzielnia socjalna nie była w 

stanie prowadzić tego miejsca spełniając wszystkie warunki, jakie narzucają przepisy. 

Następnie powiedziała, że zadaniem, które zaczęły realizować organizacje jest prowadzenie 

punktu pomocy cudzoziemcom. Jak zaznaczyła, życie przekształciło to miejsce w punkt 

pomocy uchodźcom z Ukrainy.   

 

Mariola B. Karpińska powiedziała, że nie otrzymała materiałów i poinformowała, że 

dlatego wstrzyma się od głosu. Poprosiła, aby sprawdzić, czy wszystkie materiały są radnym 

dostarczane.  

 

Anna Ruszewska przeprosiła w imieniu Biura Rady Miejskiej za zaistniałą sytuację.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    5 radnych 

przeciw                                        -    0   

wstrzymało się od głosu              -    1 radna 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na rok 2023. 

– Opinia stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie konsultacji społecznych  

z mieszkańcami Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego  

na 2023 r. 

– Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Artur Radzewicz – Naczelnik Wydziału Inwestycji powiedział, że wprowadzona zmiana 

umożliwia większy dostęp dla projektów miękkich realizowanych w ramach Budżetu 

Obywatelskiego. Wcześniejsze zapisy uniemożliwiały realizację projektów dotyczących 

zieleni ze względów formalno-prawnych. Zmiana zapisu daje szersze spektrum głosowania 

przez mieszkańców na zgłoszone projekty. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli pytań i uwag, wobec czego Informacja z konsultacji 

społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałki dotyczących 

Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2023 r., została przyjęta. 
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Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego na 2023 r. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Artur Radzewicz – Naczelnik Wydziału Inwestycji zaznaczył, że zmiana uchwały umożliwia 

większą liczbę projektów do głosowania, a tym samym szersze możliwości głosowania przez 

mieszkańców.  

 

Mariola B. Karpińska podkreśliła, że odda głos wstrzymujący ze względu na brak 

materiałów. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    5 radnych 

przeciw                                        -    0   

wstrzymało się od głosu              -    1 radna 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego na 2023 r. 

– Opinia stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek oświatowych, 

prowadzonych przez Miasto Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że zmiana Regulaminu 

podyktowana jest zmianą systemu awansu zawodowego nauczycieli i przepisów w tej 

sprawie. Wspomniał, że pojawiła się nowa funkcja – opiekun stażu został zmieniony na 

mentora i w ślad za tym powstała konieczność zmiany regulaminu. Dodał, że projekt tej 

uchwały podlegał uzgodnieniu ze związkami zawodowymi. Miały one swoje propozycje w 

zakresie wysokości dodatku – 100 zł, 120 zł a nawet 300 zł., jednak – jak zaznaczył – dały 

się przekonać, po wyjaśnieniu sytuacji budżetowej miasta, żeby dodatek pozostał na 

dotychczasowym poziomie, czyli 100 zł. Podkreślił, że w spotkaniu konsultacyjnym brały 

udział 4 związki zawodowe, które funkcjonują w placówkach oświatowych.  Dodał, że 

umówił się w przyszłym roku ze związkami zawodowymi na rozmowę o regulaminie 

wynagradzania nauczycieli, a zwłaszcza o dodatkach funkcyjnych.  

 

Marek L. Zborowski-Weychman powiedział, że jest to rzecz, którą trzeba uregulować i 
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zrobić i nie ma z czym dyskutować. Jeśli chodzi o dodatki funkcyjne dla nauczycieli z tytułu 

pełnienia różnego rodzaju funkcji, te rozmowy trwały już rok temu. Zaznaczył, że 

przedstawiciele nauczycieli w Radzie Miejskiej chcieliby poszukać takich możliwości, żeby 

te dodatki trochę podnieść, ponieważ – jak powiedział – państwo nie bardzo dba o to, żeby 

nauczyciele zarabiali godnie. Poprosił Prezydenta o pochylenie się nad tą sprawą i 

poszukanie możliwości zwiększenia dodatków.  

 

Roman Rynkowski zaznaczył, że taka jest idea spotkania, które jest zaplanowane w 

przyszłym roku wiosną. Dodał, że jeśli chodzi o rok bieżący poprosił związki zawodowe, 

aby temat wysokości dodatków zostawić. W projekcie uchwały chodzi o jeden dodatek. Jak 

zaznaczył, niespecjalnie zmienia się zakres obowiązków dawnego opiekuna stażu, obecnego 

mentora, więc poprosił o powściągliwość i przygotowanie się do wiosennego spotkania i 

rozmów. Dodał, że na dzień dzisiejszy nie wiadomo jeszcze, co będzie można zrobić w 2023 

roku, ponieważ nie ma jeszcze przyszłorocznego budżetu i – jak powiedział – na pewno 

będą duże problemy, żeby ten budżet spiąć.  

 

Bożena Anuszkiewicz – Przewodnicząca Oddz. NSZZ Solidarność powiedziała, że jako 

przedstawiciel związku zawodowego chce zapewnić, że spotkanie z Zastępcą Prezydenta 

zostało zaplanowane na koniec marca przyszłego roku i wtedy zostanie jeszcze  raz poruszony 

temat wszystkich dodatków dla nauczycieli, dlatego w tym roku związki zawodowe dały się 

przekonać, żeby dodatek pozostał na dotychczasowym poziomie, czyli 100 zł. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    5 radnych 

przeciw                                        -    0   

wstrzymało się od głosu              -    1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek oświatowych, 

prowadzonych przez Miasto Suwałki. 

– Opinia stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Wolne wnioski.  

 

Anna M. Gawlińska zapytała, czy wszystkim szkołom udało się uruchomić ePUAP na 

swoich stronach internetowych i czy można byłoby pomóc w jakiś sposób szkołom, które 

mają z tym problemy.  

 

Dorota Sidorowicz – Naczelnik Wydziału Oświaty i Wychowania powiedziała, że ePUAP 

jest powiązany z utworzeniem BIP-u, więc nie wszystkim się to udało. Zapewniła, każdy kto 
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będzie potrzebował uzyska pomoc. 6 października jest zaplanowane szkolenie w tym 

zakresie.  

 

Anna M. Gawlińska dopytała jeszcze o wsparcie prawne dla dyrektorów szkół. Czy prawnik 

UM może wspierać dyrektorów?  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że jeśli chodzi o wsparcie 

dyrektorów, to dedykowany jest dla nich prawnik w Centrum Usług Wspólnych.  

 

Anna M. Gawlińska wspomniała, że przy okazji współpracy z organizacjami 

pozarządowymi była mowa o różnych działaniach na rzecz pomocy Ukrainie. Dodała, że 

Związek Harcerstwa Polskiego Hufiec Suwałki organizuje taką pomoc i w związku z tym 

zaapelowała o udział w zbiórce. Chodzi głównie o ciepłą odzież męską i śpiwory dla 

żołnierzy, które trafią bezpośrednio na front. Dodała, że jest to ogromna potrzeba, ponieważ 

zbliża się zima, a na Ukrainie jest duży niedobór tych rzeczy. Zwróciła uwagę na to, że odzew 

społeczeństwa jest coraz mniejszy i jest problem z zebraniem czegokolwiek. Poprosiła o 

nagłośnienie tego problemu i raz jeszcze podkreśliła, że pomoc trafia bezpośrednio na 

Ukrainę. Wspomniała, że rzeczy można przynosić do Hufca przy ul. Zastawie 38a, można 

również kontaktować się w tej sprawie telefonicznie.  

Dodatkowo powiedziała, że potrzebne są również używane siatki, które służą do gry w 

siatkówkę oraz siatki do bramek. Poprosiła o przekazanie, jeśli któraś szkoła lub OSiR 

dysponują takimi używanymi siatkami.  

 

Anna Ruszewska podziękowała za przekazane informacje. Podkreśliła, że każdy z nas może 

się przyłączyć i warto nieść pomoc innym. 

 

Marek L. Zborowski-Weychman poprosił o zaapelowanie do dyrektorów szkół i placówek 

oświatowych o wdrażanie jak najdalej idących oszczędności związanych z energią 

elektryczną, ciepłem i wszystkimi innymi kosztami, ponieważ szkoły generują bardzo dużo 

kosztów. Dodał, że dobrze będzie jeśli dyrektorzy sami będą te koszty ograniczać, ale ze 

strony Miasta powinny być również przekazane sugestie odnośnie oszczędzania.   

 

Roman Rynkowski powiedział, że kiedy w sierpniu odbyła się narada z dyrektorami szkół w 

związku z rozpoczęciem nowego roku szkolnego, to już wtedy apelował o to, aby pomyśleć o 

oszczędnościach różnego typu, w tym ogrzewania i prądu. Są takie rozwiązania, które Miasto 

może zasugerować dyrektorom, ponieważ zdaje sobie sprawę, że jeśli chodzi np. o 

oszczędzanie na energii cieplnej to trzeba mieć wiedzę fachową, żeby skonfigurować ilość 

dostarczanego ciepła itd. Podkreślił, że wszystkich czeka ciężka zima i ciężki rok, a nie są 

jeszcze znane ceny energii elektrycznej, które na pewno będą wyższe i to kilkukrotnie. 

 

Marek L. Zborowski-Weychman powiedział, że ważne są nawet takie drobne oszczędności, 

jak wymiana żarówek na ledowe.  
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Anna M. Gawlińska powiedziała, że dużo pomogłaby również naprawa termostatów w 

kaloryferach.  

 

Roman Rynkowski przyznał, że suma takich drobiazgów przynosi już konkretne 

oszczędności.  

 

Więcej uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji podziękowała zgromadzonym za udział  

w posiedzeniu.  

 

Na tym protokół zakończono.    

Przewodnicząca  

Komisji Oświaty i Wychowania 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Anna Ruszewska 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


